

consent after consultation with the principal spokesperson of each political party.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

At 4:10 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

MONDAY, NOVEMBER 26, 1984

(2)

The Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs met at 8:03 o'clock p.m. this day, Mr. Blenkarn, the Chairman, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Attewell, Blenkarn, Deans, Girard, Jepson, Lanthier, Lapierre, Leblanc, Riis, Toupin, Warner and Wilson (*Swift Current—Maple Creek*).

*Alternates present:* Messrs. Daubney, Gagliano and Mrs. Martin.

*Other Member present:* Mr. Kilgour.

*Appearing:* The Honourable James F. Kelleher, Minister for International Trade.

*In attendance: From the Research Branch of the Library of Parliament:* Mr. Randall Chan, Consultant.

*Witnesses: From the Department of External Affairs:* Mrs. Sylvia Ostry, Deputy Minister, International Trade and Coordinator, International Economic Relations; Mr. Dan Bresnahan, Director General, Finance and Management Services Bureau; Mr. Bill Dymond, Senior Advisor and Coordinator, Sectoral Studies; Mr. Howie Wilson, Director General, Special Trade Relations Bureau; Mrs. Jean McCloskey, Director General, Pacific Bureau and Mr. Ron Berlet, Director, Operational and Resource Planning Division.

The Order of Reference dated Wednesday, November 7, 1984 in relation to the Supplementary Estimates (B) 1984-85 being read as follows:

**ORDERED**,—That External Affairs Votes 10b and 25b;

That Finance Votes 1b, 5b and 35b; and

That Regional Industrial Expansion Votes 1b and 6b for the fiscal year ending March 31, 1985, be referred to the Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs.

The Chairman called Votes 10b and 25b under EXTERNAL AFFAIRS.

The Minister made a statement.

Mr. Deans moved,—That the Committee do now adjourn and resume its sitting on a day when the Minister is free to discuss policy in relation to the Supplementary Estimates (B) 1984-85, Votes 10b and 25b under External Affairs.

The question being put on the motion, it was, by a show of hands negatived: Yeas: 4; Nays: 7.

Mr. Jepson moved,—That the Minister be excused from this meeting.

consentement unanime après consultation avec les principaux porte-parole de chacun des partis politiques.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

A 16h10, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE LUNDI 26 NOVEMBRE 1984

(2)

Le Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques se réunit, ce jour à 20h03, sous la présidence de M. Blenkarn.

*Membres du Comité présents:* MM. Attewell, Blenkarn, Deans, Girard, Jepson, Lanthier, Lapierre, Leblanc, Riis, Toupin, Warner, Wilson (*Swift Current—Maple Creek*).

*Substituts présents:* MM. Daubney, Gagliano, M<sup>me</sup> Martin.

*Autre député présent:* M. Kilgour.

*Comparaît:* L'honorable James F. Kelleher, ministre du Commerce international.

*Aussi présent: Du Service de recherche de la Bibliothèque du Parlement:* M. Randall Chan, conseiller technique.

*Témoins: Du ministère des Affaires extérieures:* M<sup>me</sup> Sylvia Ostry, sous-ministre, Commerce extérieur et coordinateur des relations économiques extérieures; M. Dan Bresnahan, directeur général des finances et de la gestion; M. Bill Dymond, conseiller principal et coordinateur des études sectorielles; M. Howie Wilson, directeur général des relations commerciales particulières; M<sup>me</sup> Jean McCloskey, directeur général du Pacifique; M. Ron Berlet, directeur de la planification des opérations et des ressources.

L'ordre de renvoi du mercredi 7 novembre 1984 relatif au Budget des dépenses supplémentaire (B) portant sur l'année 1984-1985 se lit comme suit:

**IL EST ORDONNÉ**,—Que les crédits 10b et 25b, Affaires extérieures;

Que les crédits 1b, 5b et 35b, Finances; et

Que les crédits 1b et 6b, Expansion industrielle régionale, pour l'année financière se terminant le 31 mars 1985, soient déferés au Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques.

Le président met en délibération les crédits 10b et 25b inscrits sous la rubrique Affaires extérieures.

Le Ministre fait une déclaration.

M. Deans propose,—Que le Comité s'ajourne et reprenne les travaux quand le Ministre sera disponible pour discuter de la politique relative au Budget des dépenses supplémentaire (B) portant sur l'année 1984-1985, relativement aux crédits 10b et 25b inscrits sous la rubrique Affaires extérieures.

La motion est mise aux voix par vote à main levée et rejetée: Pour: 4; Contre: 7.

M. Jepson propose,—Qu'il soit permis au Ministre de quitter la réunion.